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ENTREVISTA A
 NURI SOLER SUCARRAT,

 ALCALDESSA DE MONTESQUIU

R E P O R T E R S  D E  L ' E S C O L A  V A L L  D E L  G E S

Benvolguda Nuri, 

Sabem que ets la Núria Soler Sucarrat i que vas ser
una mestra molt especial per a nosaltres: la primera
mestra de l’escola de la Vall del Ges. 
Tenim molts bons records d’aquells dos cursos, i 8
anys després ens fa molta il�lusió fer-te una entrevista
com a alcaldessa de Montesquiu. 

 

 

"...en el fons el canvi
no és tant gran,

perquè com a
mestres ja estem

acostumats a
organitzar-nos, a

treballar en equip,
a tenir en compte

les famílies... Tot és
més ampliat, una

altra dimensió"

ABANS DE FER DE MESTRA, HAVIES TREBALLAT D’ALGUNA ALTRA COSA? 
QUANTS ANYS HAS FET DE MESTRA?

He fet de mestra 37 anys. Vaig acabar la carrera el juny del 1985, i el setembre següent ja vaig
començar a fer de mestra. Els primers cinc cursos vaig estar de mestra a la llar d’infants, i
després ja vaig anar a l’escola pública d’infantil i primària. El curs 98-99 vaig entrar a la vostra
escola, a la Vall del Ges, però ja hi havia fet alguna altra substitució a la mateixa escola. 
Abans havia treballat a la botiga de casa meva, que eren tres botigues que comunicaven:
merceria, queviures i sabateria. Des de ben petita em van fer despatxar allà i començar a fer
de botiguera. Allà vaig aprendre a comptar a darrere el taulell enfilada a una cadireta! També
he fet classes particulars, casals d’estiu… gairebé totes relacionades amb ensenyament. Ah! i
també vaig portar els comptes d’una petita empresa durant els estius per guanyar diners de
ben jove. Des que tinc 6 o 7 anys que treballo. 

Grup d’alumnat de 6è curs 2021-2022 amb Nuri Soler, alcaldessa de Montesquiu
 

QUAN FA QUE VIUS A
MONTESQUIU? 

Des que vaig néixer, perquè
en aquella època no
s’anava a l’hospital i vaig
néixer a casa. Fa molts
anys… tants com 57 anys. 



TAMBÉ VAS ESTAR A L’EQUIP
DIRECTIU. DE QUÈ VAS FER I
QUINA VA SER LA TEVA
EXPERIÈNCIA?

Vaig estar a l’equip directiu
durant 9 anys, els primers 5
anys com a secretària i
després 4 anys de directora,
perquè ningú ho volia fer.
L’inspectora ens va fer una
entrevista i em va tocar a mi.
Va ser molt bona experiència,
però va ser una tasca dura i
difícil, perquè va coincidir
amb l’ampliació de l’escola i
vam haver de fer dos
trasllats. La sort va ser que hi
havia més mestres durant
aquells cursos i vam poder
ajudar-nos entre tots amb
l’escola nova. Durant un curs
vam estar a uns mòduls al
carrer del Ter. Un cop situats
de nou a l’escola, va ser tot
millor.

"He de dir que trobo
a faltar molt el

contacte amb els
nens i nenes"

HA SIGUT MOLT GRAN EL
CANVI DE MESTRA A
ALCALDESSA?

Sí, bastant gran. Però en el
fons el canvi no és tant gran
perquè com a mestres ja
estem acostumats a
organitzar-nos, a treballar en
equip, a tenir en compte les
famílies... Tot és més ampliat,
una altra dimensió. He de dir
que trobo a faltar molt el
contacte amb els nens i
nenes… ho intento, vaig a
l’escola, però amb el covid no
hi he pogut entrar gaire
encara. Ara hi ha moltes
reunions, d’organitzar tota la
feina que s’ha de fer,
planificar-se… i és divertit
també! És una experiència
diferent, però tampoc tant. 

Grup d’alumnat de P3 curs 2013-2014 amb Nuri Soler, mestra de P3.
 

COM VAS REACCIONAR QUAN
VAS SABER QUE SERIES
ALCALDESSA?
És una història llarga… Quan
ens vam presentar a les
eleccions el 2019 ningú volia
anar a davant de la llista com
a alcalde (jo tampoc!). Teniem
moltes ganes de col�laborar
però sense ser el capdavanter.
Com que fèiem moltes
assemblees, vam votar qui
seria la que aniria a davant
del meu grup, i vaig sortir
escollida. El meu grup teniem
il�lusió, però teniem la certesa
que no sortiriem primers, ja
que erem 3 grups i era difícil.
Es van fer eleccions i els que
van guanyar no van voler
pactar. A Montesquiu hi ha 7
regidors, i els que van guanyar
van treure només 3 regidors.
Van començar a governar, tot
i que no els va agradar la idea
de governar amb tanta
oposició i finalment van
decidir plegar. Tot seguit es va
arribar a un acord, de manera
que vam procurar trobar els
projectes comuns i ens vam
partir el temps que quedava
de legislatura amb la resta
d’equips, dos anys cada grup
electoral.

COM ÉS L’EXPERIÈNCIA DE
SER ALCALDESSA? 

De moment molt bona, ets
vas engrescant a fer coses i
més coses. Si que s’ha de
tenir molta paciència i molt
temps, però és una
experiencia maca. 

COM I QUAN VAS REBRE EL
TÍTOL D’ALCALDESSA?

Avui mateix fa un mes. El dia
11 vam fer un ple
extraordinari i es va fer el
canvi d’alcaldia. L’alcalde em
va donar la vara, el símbol de
representació de
l’ajuntament. Després vaig
fer un discurs. 

QUANTS ANYS SERÀS
ALCALDESSA?

No ben bé un any i mig, fins el
maig del 2023 que hi haurà
eleccions. No sé encara si em
tornaré a presentar.  



QUINES SÓN LES FUNCIONS
DE SER ALCALDESSA? TENS
MOLTA FEINA?

N'hi ha moltes, però les
principals són: 

- Organitzar la feina de totes
les persones que treballen a
l’ajuntament. Actualment hi
ha: una secretària, dues
administratives, tres mestres
de llar d’infants, dues senyores
de l’equip neteja, quatre
persones de la brigada, un
agent cívic i diversos tècnics -
arquitecte, tècnic d’esports, de
joventut i tres de benestar
social- que compartim amb
altres pobles (els que formem
part del Consorci Vall del Ges,
Orís i Bisaura), un total de 19
persones.  

- Escoltar la gent, ja que com
que tothom em coneix,
tothom em para per explicar-
me i comentar-me coses. 

- Organitzar activitats.

- I altres feines que van
sorgint.

QUINES ENTITATS HI HA A
MONTESQUIU?

Actualment actives hi ha
Club Patí, Club Esportiu
Montesquiu, Colla
Gegantera, Ràdio Club
d’aficionats, AFA de la llar
d’infants i de l’escola,
Associació de Músics.
També hi havia l'Associació
de Dones, la del Certamen
Literari… a veure si es tornen
a animar. 

SABEM QUE TOCAVES LA
GUITARRA. SEGUEIXES
TOCANT ALGUN
INSTRUMENT? O ET QUEDA
TEMPS PER FER ALGUN
HOBBY?

No, no toco la guitarra.
Sempre us he dit que
m'agradaria, però no n’he
après. I de temps no en tinc
gaire, no… Però com que a
l’ajuntament tenim moltes
hores fora de l’horari oficial,
tinc un horari flexible per
poder fer algunes coses per
a mi. El meu horari va en
funció del nombre
d’habitants, que
actualment son 1075
habitants.

QUÈ ÉS EL QUE MÉS
T’AGRADA? 

El contacte amb les
persones i ajudar amb el
que pugui. També
organitzar i pensar
projectes que ens agradaria
portar a terme i són
necessaris pel poble.

HI HA HAGUT ALGUN ACTE
BANDÀLIC A MONTESQUIU
ÚLTIMAMENT?

Sí, n’hem tingut. Durant uns
dies hi van haver molts
robatoris i actes bandàlics
(aboquen jardineres, roben
a cases, trenquen vidres,
buiden contenidors…), tant a
Montesquiu com a Sant
Quirze de Besora. 

A MONTESQUIU, TENIU
CONSISTORI DE REGIDORS
INFANTILS COM NOSALTRES
A TORELLÓ?

De moment no. És una
iniciativa que m’agradaria
molt. Jo, a més d’alcaldessa
porto diverses regidories,
entre elles la d’educació. 

I EL QUE MENYS? 

Hi ha persones que no
acaben d’explicar la realitat
tal i com és. I això a vegades
no reflecteix la veritat. 

Gràcies Nuri per les teves respostes. Et desitgem
que et vagi molt bé la nova etapa. Ja saps que

sempre que vulguis, pots venir a veure’ns a la teva
escola. Però… si no t’afanyes… no ens trobaràs!

 

M’agradaria molt activar-ho
i us demanaré la vostra
ajuda com a regidors
infantils. No sé si aquest
curs tindrem temps
d’engegar-ho. 

ALTRES LINK DE CONSULTA

https://el9nou.cat/video/nuri
a-soler/

https://www.alacarta.cat/fet
amida/tall/de-la-ciutat-al-
poble

https://el9nou.cat/video/nuria-soler/
https://www.alacarta.cat/fetamida/tall/de-la-ciutat-al-poble

